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Protokół nr 53/2023 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 
Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 22 marca 2023 r., godz. 12:00 
w Zespole Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej w Kętrzynie 
 
Ad. pkt 1 i 2 
Otwarcie posiedzenia 

Podczas otwarcia posiedzenia nieobecni: radna Alina Janiszewska oraz Wicestarosta Andrzej 
Lewandowski. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. W posiedzeniu wziął udział Starosta 
Michał Kochanowski oraz Dyrektor Zespołu Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej Irena Hadziewicz.  

Posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził Przewodniczący 
komisji Piotr Soćko, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził prawomocność obrad oraz 
przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
3. Zapoznanie się z informacją na temat funkcjonowania Zespołu Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej w 

Kętrzynie oraz warunkami lokalowymi jednostki. 
4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LVIII sesji Rady 

Powiatu w dniu 23 marca 2023 roku w sprawach: 
a)   określenia zadań Powiatu Kętrzyńskiego z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się  środki  Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku; 

b)   zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Kętrzyńskiego; 

c)   zmiany Uchwały nr LIII/447/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 17 listopada 2022r.  
w sprawie przyjęcia  „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022-
2025”; 

d)  organizacji z Gminą Miejską Kętrzyn pozaszkolnego punktu katechetycznego oraz udziału  
w kosztach jego funkcjonowania w roku szkolnym 2022/2023; 

e)   złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w II Liceum  
Ogólnokształcącym w Kętrzynie; 

f)  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntów rolnych pozostających  
w trwałym zarządzie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. św. Jana Pawła II  
w Kętrzynie; 

g)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035;  
h)  podziału rezerwy celowej oraz zmian w budżecie powiatu na rok 2023; 
i)  rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji 

wśród lokalnej społeczności; 
j)  rozpatrzenia wniosku o zatrudnienie lekarzy okulistów w Kętrzynie w ramach Narodowego 

Funduszu Zdrowia. 
5. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia w dniu 22 lutego 2023 r. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 

 Przewodniczący Piotr Soćko złożył wniosek o zmianę porządku obrad poprzez przeniesienie punktu 
3. na koniec porządku obrad ze względu na to, że komisja chce również obejść budynek Zespołu Szkół 
im. Marii Curie-Skłodowskiej. Ponadto Przewodniczący  zaproponował dodanie dwóch projektów 
uchwał w punkcie 4.: 
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k) w sprawie wysokości środków finansowych na Budżet Obywatelski Powiatu Kętrzyńskiego na 2024 
rok; 
l) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadania z zakresu administracji rządowej. 
 
 Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” przyjęła porządek obrad z zaproponowaną zmianą.  
 
 
Ad. pkt 3 
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
 
 Przewodniczący realizując porządek obrad przeszedł do omówienia pozostałych projektów 
uchwał będących przedmiotem LVIII sesji Rady Powiatu: 
 
 

a) określenia zadań Powiatu Kętrzyńskiego z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się  środki  Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku 
 
Dyrektor Dorota Siwicka poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Budżetu został przyjęty 

wniosek radnego o zmianę w załączniku nr 1 do projektu uchwały, a mianowicie o przeniesienie kwoty 
30 000 zł z zadania 6. Jednorazowe dofinansowanie podjęcia działalności gospodarczej, rolniczej lub 
wniesienia wkładu do spółdzielni socjalnej art. 12a na zadanie 8. Zwrot wydatków na instrumenty  
i usługi rynku pracy dla osób niepełnosprawnych poszukujących pracy i nie pozostających  
w zatrudnieniu art. 11. Dyrektor wyjaśniła, że wniosek złożył radny, który jest również pracownikiem 
Powiatowego Urzędu Pracy i ma wiedzę o zainteresowaniu dwóch osób niepełnosprawnych odbyciem 
stażu. Dyrektor dodała, że Rada Społeczna rano pozytywnie zaopiniowała powyższą zmianę w planie 
finansowym. Dyrektor wyjaśniła, że w tym roku jest o 500 000 zł więcej niż w roku ubiegłym i ta kwota 
zostanie przeznaczona m. in. na Warsztaty Terapii Zajęciowej, przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze oraz turnusy rehabilitacyjne. 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

z zaproponowaną zmianą (zał. nr 2).  
 
 

b) zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Kętrzyńskiego 

 
Radny Ryszard Kawczyński zwrócił uwagę, że projekt uchwały jest zmieniany, ponieważ zostaną 

złożone wnioski do programu, z którego można pozyskać do 100% dofinansowania i stwierdził, że nie 
zgadza się z tym, ponieważ korzystają głównie parafie, a to nie mobilizuje parafian do uczestnictwa  
w dbaniu o nie.  

Skarbnik poinformował, że zmiana wynika z tego, że Powiat jest teraz w trakcie postępowania 
konkursowego na dofinansowanie rzędu kilkuset tysięcy. Skarbnik powiedział, że zostały złożone trzy 
wnioski o dofinansowanie, w tym jeden na dotację dla parafii prawosławnej, a dokładnie na renowację 
fresków Jana Nowosielskiego. Skarbnik wyjaśnił, że Powiat może otrzymać i przekazać dotację  
w wysokości do 98%. 

Radna Urszula Baraniecka powiedziała, że w jej opinii projekt uchwały jest zasadny, ponieważ 
dotacja nie dotyczy bieżącego utrzymania tylko zabytkowych fresków, a ich renowacja jest bardzo 
droga. 
 
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
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Komisja Edukacji i Kultury głosami 5 „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały (zał. nr 3).  
 
No posiedzenie przybył Wicestarosta Andrzej Lewandowski oraz Starosta Michał Kochanowski.  

 
c) zmiany Uchwały nr LIII/447/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 17 listopada 2022r.  

w sprawie przyjęcia  „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022-
2025” 

                          
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 4).  
 
d) organizacji z Gminą Miejską Kętrzyn pozaszkolnego punktu katechetycznego oraz udziału  

w kosztach jego funkcjonowania w roku szkolnym 2022/2023 
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 5).  
 
 
e) złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w II Liceum  

Ogólnokształcącym w Kętrzynie 
 

Starosta Michał Kochanowski poinformował, że do tej pory z akredytacji mogła skorzystać tylko 
jedna klasa mundurowa w powiecie, natomiast po zmianie ustawy o obronnie ojczyzny to ograniczenie 
zostało uchylone. Starosta poinformował, że klasa z takim certyfikatem może otrzymać środki  
z Ministerstwa Obrony Narodowej na dodatkowe zajęcia. Ponadto Starosta powiedział, że dwa 
tygodnie temu złożył wniosek do Ministerstwa Obrony Narodowej o wybudowanie elektronicznej 
strzelnicy w budynku Centrum Kształcenia Praktycznego.  

Radna Urszula Baraniecka poinformowała, że klasa mundurowa w Zespole Szkół powstała na 
podstawie innowacji pedagogicznej, która była zatwierdzona przez Kuratora i potwierdzono zgłoszenie 
w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych. Radna dodała, że Zespół Szkół im. Marii Curie – Skłodowskiej  
w Kętrzynie został zamieszczony na liście szkół z przygotowaniem klas mundurowych.  

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 6).  
 
 
f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntów rolnych pozostających  

w trwałym zarządzie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. św. Jana Pawła II  
w Kętrzynie 

 
Starosta Michał Kochanowski poinformował, że jest to pokłosie uchwały podjętej na poprzedniej 

sesji, zgodnie z którą to Rada Powiatu decyduje o zawarciu umowy dzierżawy na okres 3 lat. 
 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 7).  
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g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035 
 

 
Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki przedstawił propozycje zmian zawartych w projekcie uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035 oraz  
w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022: 

I. Zmiany dochodów i wydatków – zadania zlecone  
 
1. Na wniosek Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego dokonać przeniesienia 

wydatków  
Zmn. W. 710; 71015; § 4210 – 1 172 zł 
                                      § 4300 – 2 000 zł 
Zw. W.   § 4550 – 2 000 zł 
                                      § 4710 – 1 172 zł 
 
2. Decyzją Nr FK 38/2023 z dnia 13.03.2023 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski zmniejszył plan 

dotacji celowej, z przeznaczeniem na kwalifikację wojskową 
Zmn. D. 752; 75224; § 2110 – 6 559 zł 
Zmn. W.                       § 4110 –    400 zł 
                                      § 4120 –    400 zł 
                                      § 4170 – 4 759 zł 
                                      § 4300 –  1 000 zł 
 
3. Decyzją Nr FK 24/2023 z dnia 22.02.2023 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski zwiększył plan 

dotacji celowej dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej o kwotę 279 040 zł. Dokonać 
przeniesienia planu wydatków w kwocie 17 000 zł 

Zw. D. 754; 75411; § 2110 – 279 040 zł 
Zmn. W.                    § 4210 –   12 000 zł 
                                   § 4270 –     5 000 zł 
Zw. W.                § 4050 – 268 133 zł 
                                   § 4060 –   10 907 zł 
                                   § 4230 –     2 000 zł 
                                   § 4260 –   15 000 zł 
 
4. Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia wydatków 
Zmn. W. 853; 85321; § 4040 – 2 555 zł 
Zw. W.                          § 4010 – 2 555 zł 
 

II.Zmiany dochodów i wydatków – zadania realizowane na podstawie porozumień z organami 
administracji rządowej 

 
1.Decyzją Nr FK 38/2023 z dnia 13.03.2023 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski zwiększył plan dotacji 
celowej, z przeznaczeniem na kwalifikację wojskową 

Zw. D. 752; 75224; § 2120 – 8 824 zł 
Zw. W.                      § 4280 – 8 824 zł 
 

2.W ramach złożonego wniosku pn. „Strzelnica w powiecie 2023” na dofinansowanie utworzenia przez 
powiat strzelnicy wirtualnej wraz z wyposażeniem strzeleckim, umożliwiającym prowadzenie 
zorganizowanego szkolenia strzeleckiego, w szczególności wśród młodzieży szkół 
ponadpodstawowych, a także członków organizacji pozarządowych prowadzących działalność o 
charakterze proobronnym oraz funkcjonariuszy formacji uzbrojonych niewchodzących w skład Sił 
Zbrojnych ogłoszonego przez Ministerstwa Obrony Narodowej, powiat złożył ofertę na kwotę 210 000 
zł, z czego 80 % dofinansowania (168 000 zł) i 20% wkładu własnego (42 000 zł). Dla zbilansowania 
budżetu zwiększyć wolne środki 

Zw. D. 801; 80195; § 6420 – 168 000 zł 
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Zw. W.                      § 6060 – 210 000 zł 
Zw. Przychody;        § 950 –     42 000 zł 
 
III. Zmiany dochodów i wydatków – zadania własne 
 
1. W związku z przyznaniem dofinansowania inwestycji z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2014-2020 wprowadzić do budżetu przedsięwzięcie pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 
3886N ulica Orzeszkowej w Korszach” o wartości 1 489 264 zł realizowane w latach 2022-2023, z czego 
w 2023 r. w kwocie 1 440 433 zł, w tym dofinansowanie ze środków unijnych – 947 618 zł, dotacja 
Gminy Korsze – 200 000 zł. Środki własne - 200 000 zł i środki z Gminy Korsze 200 000 zł przesunąć z 
zadania pn. „Inwestycje wspólne z Gminami 50/50”. Środki własne w kwocie 92 815 zł przesunąć z 
rezerwy na inwestycje 

Zmn. D. 600; 60014; § 6300 – 200 000 zł 
Zw. D.                          § 6257 – 947 618 zł 
                                     § 6309 – 200 000 zł 
Zw. W.                         § 6057 – 947 618 zł 
                                      § 6059 – 492 815 zł 
Zmn. W.                       § 6050 – 400 000 zł 
                 758; 75818; § 6800 –  92 815 zł 
 
2. Wprowadzić do budżetu realizowane wspólnie z Gminą Korsze w systemie 50/50 nowe zadanie 

Opracowanie dokumentacji projektowej pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 3883N ul. Kopernika w 
Korszach"– kwota zadania 50 000 zł, w tym udział własny 25 000 zł, udział Gminy Korsze 25 000 zł. 
Środki własne oraz środki z Gminy Korsze przesunąć z zadania pn. „Inwestycje wspólne z Gminami 
50/50” 

Zmn. D. 600; 60014; § 6300 – 25 000 zł 
Zw. D.                          § 6300 – 25 000 zł 
Zmn. W.                      § 6050 – 50 000 zł 
Zw. W.                         § 6050 – 50 000 zł 
 
3. Powiat Kętrzyński w dniu 16 lutego 2023r. odstąpił od umowy zawartej z  wykonawcą 

„Przebudowy drogi powiatowej nr 1711N na odcinku Mołtajny - Asuny – Święty Kamień” z przyczyn 
leżących po stronie Wykonawcy. Powiat otrzymał z BGK Warunki zmiany Promesy gwarantujące 
zachowanie ważności Promesy finansowanej ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 pod 
warunkiem ogłoszenia ponownego postępowania przetargowego z uwzględnieniem terminu 
wskazanym w Promesie. Dokonać zwiększenia wydatków na ww. zadaniu o kwotę 250 000 zł (5% 
wkład własny oraz koszt nadzoru). Po zmianie wartość przedsięwzięcia 4 873 906 zł, z czego w 2023 r. 
w kwocie 4 562 797 zł, w tym dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych – 4 307 877 zł. Środki własne przesunąć z rezerwy na inwestycje 

Zmn. W. 758; 75818; § 6800 – 250 000 zł 
Zw. W.    600; 60014; § 6050 – 250 000 zł 
 
4. Do zadania pn. „Remont drogi powiatowej nr 1723N na odcinku między miejscowościami 

Bajory Małe -  Srokowski Dwór (od km 10+800 do km 13+300)” wprowadzić dofinansowanie Gminy 
Srokowo w kwocie 200 000 zł. Udział własny zmniejszyć o 200 000 zł, udział Gminy Srokowo przesunąć 
z zadania pn. „Inwestycje wspólne z Gminami 50/50”. Dla zbilansowania budżetu zmniejszyć wolne 
środki 

Zmn. D. 600; 60014; § 6300 – 200 000 zł 
Zw. D.                          § 6300 – 200 000 zł 
Zmn. W.                      § 6050 – 400 000 zł 
Zw. W.                         § 6050 – 200 000 zł 
Zmn. Przychody;        § 950 –   200 000 zł 
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5. Z dniem 1 stycznia 2023 r. państwowy fundusz celowy Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg uległ 
likwidacji. Z tym dniem Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, niebędący państwowym funduszem celowym, 
prowadzony jest w Banku Gospodarstwa Krajowego. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej 

Zmn. D. 600; 60014; § 6350 – 4 744 274 zł 
Zw. D.                          § 6290 – 4 744 274 zł 
 
6. Po przeprowadzonych postępowaniach oraz w celu rozliczenia grantu dokonać przesunięcia 

pomiędzy paragrafami w kwocie 689 zł oraz zwiększenia planu wydatków projektu "Cyfrowy Powiat" o 
kwotę 8 000 zł, z przeznaczeniem na wsparcie rozwoju cyfrowego oraz zwiększenie 
cyberbezpieczeństwa 

Zmn. W. 750; 75020; § 4210 – 4 000 zł 
                         75075; § 4300 – 4 000 zł 
                         75095; § 4307 –    636 zł 
                                       § 4707 –      53 zł 
Zw. W.             75095; § 4217 –    689 zł 
                                       § 4219 – 8 000 zł 
 
7. Dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków środków z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego o kwotę 49 040 zł. Dokonać przeniesienia wydatków w kwocie 11 400 zł 
Zw. D.     750; 75085; § 0970 –   3 440 zł (CUW) 
                801; 80102; § 0970 – 14 400 zł (SOSz-W) 
                         80117; § 0970 – 19 200 zł (PCE) 
                854; 85406; § 0970 – 12 000 zł (POWRE) 
Zmn. W. 801; 80146; § 4700 – 11 400 zł (Starostwo) 
Zw. W.    750; 75085; § 4700 –   3 440 zł (CUW) 
                 801; 80102; § 4700– 18 000 zł (SOSz-W) 
                          80117; § 4700– 24 000 zł (PCE) 
                 854; 85406; § 4700– 15 000 zł (POWRE) 
 
8. Na wniosek Zespołu Szkół im. M. Rataja dokonać przeniesienia wydatków  
Zmn. W. 854; 85410; § 4270 – 11 000 zł 
Zw. W.    801; 80115; § 4270 – 11 000 zł 
 
9. Minister Finansów zawiadomieniem z 17.02.2023 r.: 
1) zwiększył część oświatową subwencji ogólnej o kwotę 180 065 zł, 
2) zmniejszył część równoważącą subwencji ogólnej o kwotę 217 752 zł. 
Dla zbilansowania budżetu zwiększyć wolne środki o kwotę 37 687 zł 
Zw. D. 758; 75801; § 2920 – 180 065 zł 
Zmn. D.       75832; § 2920 – 217 752 zł 
Zw. Przychody;        § 950   –   37 687 zł 
 
10. Dokonać zmian w przedsięwzięciu pn. „Projekt innowacyjno-wdrożeniowy w zakresie oceny 

funkcjonalnej”. Wartość projektu wynosi 232 937 zł, w tym w 2023 r. – 140 304 zł. Dokonać 
zwiększenia dochodów i wydatków 

Zw. D. 801; 80195; § 2460 – 31 527 zł 
Zw. W.                      § 4170 – 23 727 zł 
                                  § 4210 –    7 800 zł 
 
11. Na wniosek Zespołu Szkół im. M. C. Skłodowskiej dokonać wprowadzenia projektu ERASMUS+  

„Mobilność zawodowa uczniów i kadry Technikum ZS w Kętrzynie w 2023 r.”. Wartość projektu 239 
555 zł (dofinansowanie 100%). Dla zbilansowania budżetu dokonać zwiększenia dochodów ze środków 
unijnych oraz wolnych środków 

Zw. D. 801; 80195; § 2001 –  47 936 zł 
Zw. W.                      § 3031 –     8 695 zł 
                                  § 4211 –     2 500 zł 
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                                  § 4301 – 228 360 zł 
Zw. Przychody;       § 950   – 191 619 zł 
 
12. W związku z wystąpieniem prac dodatkowych dokonać zwiększenia wartości przedsięwzięcia 

pn. „Wymiana pokrycia dachowego oraz montaż instalacji fotowoltaicznej na budynku Zespołu Szkół 
im. Marii Curie Skłodowskiej w Kętrzynie w ramach zadania inwestycyjnego "Przebudowa i remont 
przyszkolnej hali sportowej przystosowanej dla osób niepełnosprawnych wraz z wyposażeniem przy ul. 
Wojska Polskiego 12 w Kętrzynie"”. Po zmianie wartość przedsięwzięcia wynosi 1 339 513 zł, z czego w 
2023 r. - 97 000 zł, w tym dofinansowanie ze środków RFIL – 55 716 zł. Środki własne powiatu w 
kwocie 9 000 zł przesunąć z rezerwy na inwestycje 

Zw. W.    801; 80195; § 6050 – 9 000 zł 
Zmn. W. 758; 75818; § 6800 – 9 000 zł 
 
13. Dokonać przesunięcia planu wydatków  
Zmn. W. 852; 85202; § 4480 – 1 260 zł (DPS) 
Zw. W.    700; 70005; § 4480 – 1 260 zł (Starostwo) 
 
14. Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia planu dochodów. 

Dla zbilansowania budżetu zmniejszyć wolne środki 
Zmn. D. 852; 85203; § 0830 – 13 200 zł (PCPR) 
                        85220; § 0830 –   4 000 zł (PCPR) 
Zw. D.             85203; § 2320 – 13 200 zł (Starostwo) 
                        85220; § 2320 – 10 200 zł (Starostwo) 
Zmn. Przychody;        § 950 –     6 200 zł 
 
15. Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia planu wydatków w 

kwocie 20 061 zł 
Zmn. W. 852; 85203; § 4040 – 3 782 zł 
                         85218; § 4040 – 3 715 zł 
                         85220; § 4040 – 5 347 zł 
                853; 85321; § 4040 –    492 zł 
                855; 85508; § 4040 – 6 725 zł 
Zw. W.   852; 85203; § 4010 – 3 782 zł 
                         85218; § 4010 – 3 715 zł 
                         85220; § 4010 – 5 347 zł 
                853; 85321; § 4010 –    492 zł 
                855; 85508; § 4010 – 6 725 zł 
 
16. Na wniosek Powiatowego Urzędu Pracy dokonać zwiększenia dochodów i wydatków  
Zw. D. 853; 85333; § 0970 – 3 600  zł 
Zw. W.                      § 4610 – 3 600 zł 
 
17. Dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków z tytułu środków z Funduszu Pomocy  
Zw. D.  758; 75814; § 2100 – 409 zł 
Zw. W. 853; 85395; § 4370 – 409 zł (PCPR) 
 
18. W związku z otrzymanymi od osób fizycznych darowiznami na rzecz Powiatowych Domów 

Dziecka w kwocie 2 200 zł, dokonać zwiększenia dochodów i wydatków 
Zw. D. 855; 85510; § 0960 – 2 200 zł 
Zw. W.                      § 4300 – 1 700 zł (PDD Kętrzyn) 
                                          § 4300 –     500 zł (PDD Reszel) 
 
IV. Zmiany przychodów i rozchodów 
 



 8 

1. Wprowadza się przychody budżetu z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 10 736 249 zł. 
Dla zbilansowania budżetu zmniejszyć wolne środki oraz niewykorzystane środki 

Zmn. Przychody; § 905 –                  1 zł 
                               § 906 –                  1 zł 
                               § 950 – 10 736 247 zł 
Zw. Przychody;    § 957 – 10 736 249 zł 
 
Starosta powiedział, że zostanie rozwiązana rezerwa inwestycyjna i wyjaśnił, że planując budżet 

Zarząd nie wiedział o Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich, ale po analizach wniosek został złożony  
i wybrano drogę, która zdobędzie najwięcej punktów czyli ul. Orzeszkowej w Korszach, ponieważ była 
na nią dokumentacją i łączy się z drogą wojewódzką. Starosta powiedział, że Powiat na inwestycję 
otrzymał dofinansowanie w kwocie prawie 1 000 000 zł, a Burmistrz zadeklarował dofinansowanie 
wkładu własnego w kwocie 200 000 zł. Starosta poinformował, że tydzień temu Wojewoda ogłosił 
nowy program pn. Bezpieczne Rozwiązania Drogowe, w którym kwota na całe województwo to 30 000 
000 zł. Starosta powiedział, że rozmawiał z Wójtami i Burmistrzami, aby wskazali miejsca, w których 
chcą wybudować przejście dla pieszych, oświetlenie i kawałek chodnika i wstępnie zostały wskazane 
następujące miejsca: 

- Gmina Barciany – Frączkowo i Mołtajny, 
- Gmina Srokowo – dwa przejścia dla pieszych przy ul. Szkolnej, 
- Gmina Reszel – chodnik przy kościele w Siemkach, przejście dla pieszych oraz oświetlenie,  
- Gmina Korsze – przejście dla pieszych na wysokości Sali gimnastycznej i budynkami 
jednorodzinnymi oraz chodnik i oświetlenie przy ul. Kościuszki, 
- Gmina Kętrzyn – przejście dla pieszych oraz chodnik przy szkole w Nakomiadach. 
 
Radna Urszula Baraniecka przypomniała, że na ostatnim posiedzeniu Komisja zawnioskowała  

o znalezienie w budżecie środków na zakup komputerów do Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego. Radna zapytała czy wniosek został przekazany Zarządowi.  

Starosta wyjaśnił, że rozmawiał z Panią Dyrektor, która również taki wniosek złożyła i będzie trzeba 
szukać możliwości pozyskania środków. Starosta poinformował, że z budżetu Powiatu w ciągu roku nie 
ma możliwości zabezpieczenia środków na ten cel. 

Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że na następnym posiedzeniu wskaże w budżecie, gdzie 
znaleźć 40 000 zł na zakup komputerów do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego.  
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 8). 

 
h) zmian w budżecie powiatu na rok 2023 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 9). 
 

i) rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji 
wśród lokalnej społeczności 

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 10). 
 
 

j) rozpatrzenia wniosku o zatrudnienie lekarzy okulistów w Kętrzynie w ramach Narodowego 
Funduszu Zdrowia 
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 Radna Urszula Baraniecka poinformowała, że wniosek w tej sprawie skierowała również do 
Zarządu Powiatu, ponieważ jedna z mieszkanek przyszła na spotkanie podczas dyżuru Przewodniczącej 
Rady i zwróciła uwagę na problem braku lekarzy okulistów w Kętrzynie w ramach Narodowego 
Funduszu Zdrowia.   
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 11). 

 
k) wysokości środków finansowych na Budżet Obywatelski Powiatu Kętrzyńskiego na 2024 rok 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 12). 
 

l) wyrażenia zgody na przyjęcie zadania z zakresu administracji rządowej 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 7 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 13). 
 
 
Ad. pkt 4 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 

Radna Urszula Baraniecka poinformowała, że radni na maila otrzymali pismo Zakładowej 
Organizacji NSZZ „Solidarność”, w którym cały czas przedstawiana jest ta sama sprawa. Radna 
powiedziała, że jedna strona dalej uważa, że był mobbing, a Zarząd Powiatu uważa, że należy poczekać 
na ostateczne rozstrzygnięcia sądu. 

Radny Piotr Węglarski powiedział, że można oceniać pismo według własnego uznania, ale 
zawarto w nim prośbę o odczytanie podczas sesji Rady Powiatu i trzeba to zrobić. 

Radna stwierdziła, że w ten sposób nakręca się temat i powiela, a czekamy na rozstrzygnięcie 
sądu. Radna przypomniała, że w porządku sesji znajduje się punkt na temat bieżącej sytuacji kadrowej  
i relacji pracowniczych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie.  

Radny Ryszard Kawczyński przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu komisja dyskutowała na 
temat zmian w Statucie Powiatu Kętrzyńskiego, ale w porządku najbliższej sesji nie pojawił się punkt 
dotyczący powołania komisji statutowej. Radny stwierdził, że Zarząd chce chyba obejść tą sprawę 
bokiem, w związku z czym radny poinformował, że podtrzymuje swój wniosek z poprzedniego 
posiedzenia, aby kwestia udzielania głosu była jednoznacznie określona w Statucie. 

Radna Urszula Baraniecka wyjaśniła, że była kwestia powołania Doraźnej Komisji Statutowej albo 
sformułowanie konkretnej poprawki do Statutu. Radna dodała, że opracowanie takiego sformułowania 
będzie dzielić radnych, ponieważ jeśli radni uważają, że głos powinien zostać udzielony mieszkańcowi 
to mogą zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad i dodatnie punktu dotyczącego wysłuchania 
mieszkańców. Radna zwróciła uwagę, że podczas wypowiedzi mieszkańców nie może dopuszczać do 
pomówień.  

Radny Piotr Węglarski powiedział, że sytuacja jest jasna i czytelna, ponieważ Przewodnicząca 
odczytała opinię prawną wg której Statut Powiatu Kętrzyńskiego nie zabrania udzielania głosu i do tej 
pory nie było problemu z zabraniem głosu w punkcie 4. Informacje, oświadczenia i wolne wnioski, do 
czasu aż Przewodnicząca nie udzieliła głosu mieszkańcowi. Radny dodał, że to nie musi być dyskusja, 
ale mieszkaniec powinien móc przedstawić swój problem.  

Radny Ryszard Kawczyński przypomniał treść wniosku Komisji Edukacji i Kultury z poprzedniego 
posiedzenia o doprecyzowanie zapisu Statutu Powiatu Kętrzyńskiego w sprawie udzielania głosu 
osobom spoza Rady Powiatu w Kętrzynie.  

Wicestarosta zwrócił uwagę, że zmienić Statut można bardzo szybko, ale trzeba pamiętać, że 
każda uchwała jest sprawdzana przez nadzór i takie zmiany mogą nie zostać zaakceptowane.  

Radna Urszula Baraniecka zaproponowała, aby członkowie komisji przesłali propozycję zapisu, 
który ma znaleźć się w Statucie, a następnie wszystkie komisje wydadzą opinię w tym zakresie.  

Radny Piotr Węglarski złożył wniosek, aby od następnej sesji w porządku obrad, przed punktem 
dotyczącym przyjęcia protokołu, znalazł się punkt „Wysłuchanie mieszkańców”.  
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Przewodniczący Piotr Soćko zaproponował, aby wniosek został przedstawiony podczas sesji  
w punkcie dot. zmiany porządku obrad, aby wszyscy radni mogli wyrazić opinię w głosowaniu. 

Radny Piotr Węglarski wycofał swój wniosek i powiedział, że zgłosi go podczas sesji.  
 
Radna Urszula Baraniecka poinformowała, że troje radnych pracowało nad zmianą uchwały 

dotyczącej dodatków motywacyjnych. Radna wyjaśniła, że podczas prac pojawił się wniosek, że 
ustalone propozycje kwoty dodatków wykraczają poza możliwości finansowe. 

Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że Zespół Szkół w Reszlu pięknie przygotował uroczystość 
z okazji dnia patrona szkoły, a organizacją zajęły się dwie nauczycielki. Radny powiedział, że jako 
wieloletni nauczyciel i dyrektor szkoły uważa, że takim osobom powinno się przydzielić dodatek 
motywacyjny. Radny stwierdził, że są to środki za dodatkową pracę wykraczającą poza codzienne 
obowiązki.  
 
Ad. pkt 5 
Przyjęcie protokołów 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag do treści projektów protokołów i przyjęli: 
- protokół z posiedzenia komisji w dniu 22 lutego 2023 r. – jednogłośnie głosami 7 „za”.  
 
Ad. pkt 6 
Zapoznanie się z informacją na temat funkcjonowania Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Kętrzynie oraz warunkami lokalowymi jednostki 

Na wstępie Dyrektor Irena Hadziewicz poinformowała, że pokój nauczycielski, w którym 
znajdują się właśnie członkowie Komisji Edukacji i Kultury został wyremontowany. Poinformowała, że 
szkoła pracuje głównie na rzecz ucznia i w tej chwili są cztery klasy po 30 osób i dwie klasy po 24 osoby, 
więc nie można narzekać na nabór. Dyrektor wyjaśniła, że dąży do tego aby klasy wojskowe 
funkcjonowały, ale jako klasy jednolite. Dyrektor dodała, że nie pozwolono obniżyć progu punktowego 
do tej klasy, co spowodowało, że z 40 osób chętnych tylko 16 uczniów przekroczyło wymaganą liczbę 
punktów. Dyrektor Irena Hadziewicz poinformowała, że nie będzie już startowała w konkursie na 
dyrektora, ale uważa, że najgorszym rozwiązaniem jest łączenie klas mundurowych z ogólnymi, 
ponieważ gdy klasa mundurowa wykonuje swoje zadania poza szkołą, a druga część klasy zostaje to 
bardzo dezorganizuje pracę. Następnie Dyrektor wyjaśniła, że problem piwnic nie jest taki łatwy do 
rozwiązania, ponieważ został już przeprowadzony remont, dzięki czemu nie ma tak dużego przecieku 
podczas deszczu. Dyrektor poinformowała, że uczniowie mają możliwość przechowywania swoich 
rzeczy w szafkach umieszczonych na korytarzu i zostały zamówione kolejne partie takich szafek, 
ponieważ oczekują tego rodzice. Dyrektor poinformowała, że obecnie w Zespole Szkół im. Marii Curie-
Skłodowskiej jest blisko 700 uczniów i oprócz klas liceum ogólnokształcącego realizowane jest 
kształcenie w następujących zawodach: elektryk, informatyk, programista, analityk, ekonomista. 
Dyrektor powiedziała, że po zakupieniu pierwszej tablicy interaktywnej przekonała się, że jest to dobry 
wybór, ponieważ tablica pomaga w pracy dydaktycznej nauczycielowi, w związku z czym działania 
poszły w tym kierunku, aby w każdej klasie znalazła się taka tablica. Dyrektor poinformowała, że 
obecnie jest wielu uczniów z orzeczeniami potwierdzającymi m. in. autyzm lub zespół Aspergera,  
w związku z czym został stworzony pokój wyciszeń i gabinet psychologa. Dyrektor stwierdziła, że 
podczas remontu sali gimnastycznej został popełniony pewien błąd przez projektanta, ponieważ jest 
bardzo duży pogłos podczas występów i uroczystości. Dyrektor wyjaśniła, że podobno niedużym 
kosztem można wyciszyć salę. Ponadto Pani Irena Hadziewicz poinformowała, że ostatnią inwestycją 
będzie remont schodów zewnętrznych przed wejściem do budynku. Powiedziała, że w ostatnim czasie 
zostały wymienione meble w klasach i dodała, że na parterze udostępniono dotychczasową toaletę 
personelu uczniom, natomiast dla nauczycieli przystosowano dodatkowe małe toalety, które wcześniej 
nie były używane. Następnie wyjaśniła, że ze środków zewnętrznych udało się doposażyć pracownię 
elektryczną, informatyczną, a kolejnym krokiem będzie doposażenie pracowni analitycznej.  

Radny Ryszard Kawczyński zapytał czy jest limit uczniów mogących przebywać w takim 
budynku. 

Dyrektor wyjaśniła, że były takie czasy, kiedy w tej szkole uczyło się nawet 1500 osób. 
Radny Lech Ryndzionek poinformował, że szkoła została przygotowana i wykonana na 640 

uczniów. 
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Dyrektor poinformowała, że nauczyciele mogą być spokojni, ponieważ jeszcze przez ok. 5-8 lat 
nie będzie konieczności redukcji etatów.  

Radny Ryszard Kawczyński przypomniał, że Dyrektor mówiła o zbyt małej ilości kadry 
kierowniczej. 

Dyrektor wyjaśniła, że tak mówiła, ale daje sobie radę. Dodała, że przy prowadzeniu szkoły,  
w której funkcjonuje liceum ogólnokształcące oraz technika jest dużo więcej pracy, ponieważ 
uczniowie technikum co roku mają egzaminy klasyfikacyjne w sesji zimowej i letniej, co wymaga 
przygotowań. Dyrektor powiedziała, że są nauczyciele wspomagający kadrę kierowniczą w tych 
zadaniach.  

Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że Zarząd Powiatu powinien rozpatrzyć ten wniosek, 
ponieważ szkoła, która prowadzi nauczanie zawodowe powinna mieć dodatkowy etat kierownika.  

Dyrektor Irena Hadziewicz powiedziała, że w Zespole Szkół im. Marii Curie-Skłodowskiej musi 
być chociaż jedna klasa liceum ogólnokształcącego, ponieważ uczeń musi mieć możliwość wyboru. 
Dyrektor dodała, że nie każdy uczeń radzi sobie w technikum i kilka tygodni po rozpoczęciu roku często 
zmieniają klasę, a nawet szkołę.  

Radna Urszula Baraniecka potwierdziła, że poza klasą mundurową potrzebna jest klasa liceum 
ogólnokształcącego. 

 
Przed zakończeniem posiedzenia Dyrektor Irena Hadziewicz oprowadziła członków komisji po 

budynku, pokazując poszczególne klasy, pracowanie, salę gimnastyczną, a także szatnie znajdujące się 
w piwnicy.  
 
Ad. pkt 7 
Zamknięcie posiedzenia 

Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu 
w Kętrzynie zostało zakończone o godz. 14:45. 
 
 
Protokołowała: 
 
M. Filipiak 
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